
2003. július 24.    3  SZARVAS ÉS VIDÉKE

  NEMZETKÖZI VIZSGAKÖZPONT                                     

GONDOLJ A JÖVÕDRE! 
JELENTKEZZ A BRMKK TANDÍJMENTES  

LOGISZTIKAI ÜGYINTÉZÕ 
KÉPZÉSÉRE! 

Azon érettségizett fiatalok jelentkezését várjuk, akik  

• még nem töltötték be 22. életévüket,  
• szeretnék megszerezni elsõ 

szakképesítésüket. 
 

A képzés idõtartama: 1 év. OKJ száma: 52 3435 02 
Betölthetõ munkakörök: - Logisztikai ügyintézõ 

 - Egyéb gazdasági ügyintézõ 
A képzés kezdési idõpontja: 2003. szeptember 
Jelentkezési határidõ:            2003. augusztus 11.  
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

TOVÁBBI FELVILÁGOSÍTÁS:  
BRMKK, 5600 Békéscsaba, Kétegyházi út 1. 

Tanulmányi Osztály telefon: 66/445-040 
Internet: www.brmkk.hu, e-mail: info@mail.brmkk.hu 

BRMKK – A HASZNOS TUDÁS 
MSZ EN ISO 9001:2001 minõségirányítási szabvány szerint tanúsítva. 

OKÉV nyilvántartási szám: 06-0015-02  
Intézmény-akkreditációs lajstromszám: 0012 

Víz nélkül, Rózsáson
Folytatás a 1. oldalról
� Legutóbb azt a javaslatot

kaptuk a képviselõnktõl, hogy
fúrassunk kutat, de nem gondo-
lom, hogy ez lenne a megoldás
� teszi hozzá. Közben érkezik
Valach Mihály és élettársa, akik
a szemközti házban sorolják
fennhangon, hogy ami történt
az nem elintézési mód. Ilyen

hirtelen, ilyen melegben meg-
szüntetni a vízszolgáltatást! Mu-
tatják a tûzhely mellett tárolt
edényeket, a most felújított für-
dõszobát wc-t. Közben elmond-
ják mit szeretnének: élni, em-
berhez méltón, nem ötödrangú
állampolgárként, ahogy most
érzik magukat. Hiányolják,
hogy képviselõjük nem is járt a
területen, úgy érzik nem is törõ-
dik a számukra súlyos problé-
ma megoldásával. Õk maguk
jártak az ÁNTSZ-nél, hogy nem
ivóvíz céljára engedélyezzék a
vízhasználatot, mert Márton
Lászlóval beszélve azt hallották
tõle: ha az ÁNTSZ írásba adja a
lehetõséget, õ minden további
nélkül kinyitja a csapot.

A terület önkormányzati kép-
viselõjével, dr. Gyalog Sándor-
ral késõ délután érkezünk ismét
Szalim effendi Megálló büféjé-
hez, ahol a Rózsás Major Kft.
képviseletében Márton László
és dr. Dezsõ István is megérke-

zik, s majd minden érintett ház-
ból várnak már. A hangulat fe-
szült. Gyalog Sándor és Márton
lászló, felelevenítve a közeli és
távolabbi múlt eseményeit, a
nem csak Rózsásra jellemzõ ku-
sza helyzetet, a megoldást kere-
sik elsõsorban. Új helyzetet te-
remt, hogy idõközben � a lakók
közbenjárására � az ÁNTSZ írás-

ban engedélyezte, hogy �egyéb
felhasználásra�, nem ivóvíz mi-
nõségben is folyhat a víz az öt
napja szárazon ásítozó csapok-
ból. Körvonalazódik a megol-
dás is. Márton László ígéri, hat
órára kinyitja a lakossági ágon
is a csapot, viszont záros határ-
idõn belül kéri a helyzet rende-
zését. Végül a záros határidõ au-

gusztus utolsó napjára kerül, a
feltételek pedig a köveetkezõk:
az önkormányzat építse meg a
kúttól a lakosság ellátását szol-
gáló új gerincvezetéket, melyre
a lakók szabályosan (aknával,
órával) csatlakozzanak, az érin-
tettek a júliusi és augusztusi víz-
fogyasztás díját rendezzék, az
1999. novembere óta elmaradt
vízdíjak rendezésére szülessen
megállapodás, nem utolsó sor-
ban pedig a Rózsás Major Kft.
akkor vállalja a szolgáltatást, ha
az elsõ fokú vízügyi hatóság
erre lehetõséget ad neki. Amíg a
megállapodást a lakókkal köz-
lik, megérkezik a víz is, újra fo-
lyik (igaz, csak egyéb felhaszná-
lásra) az éltetõ nedû a csapok-
ból. Ám a viharfelhõk még nem
oszlottak el, hiszen máris felve-
tik a lakók közül, hogy nem az
õ hibájukból maradtak el a fize-
téssel, sõt még keresetlenebb ki-
fejezésekkel is ostromolják a
képviselõt. Végül azzal záródik
a rögtönzött fórum, hogy a
hosszú idõ óta húzódó, bonyo-
lult helyzet rendezésére nincs
azonnali lehetõség, minden ér-
dekelt és érintett szeretné meg-
nyugtatóan rendezni a helyze-
tet. A közvetlen eredmény  pe-
dig az, hogy öt nap után ismét
folyik a víz a csapokból, augusz-
tus végéig biztosan.

T. L.

Rendkívüli
testületi

Rendkívüli ülést tartottak szarvas
város képviselõi a múlt héten csütör-
tökön. Az ülés összehívását indokol-
va Mihaleczné Kovács Mária jegyzõ
elmondta, a város iskolájában és
óvodájában korábban már elfoga-
dott létszámcsökkentések � a volt
Szirén Óvodából történt tömeges ki-
iratkozás miatt � újabb intézkedése-
ket tettek szükségessé, amint azt a
múlt havi rendes ülésen az intéz-
ményvezetõ jelezte is. A képviselõk
arról döntöttek az elõterjesztés nyo-
mán, hogy augusztus 1-tõl az intéz-
mény álláshelyei további 2 pedagó-
gusi, és 1 nem pedagógusi álláshellyel
csökkennek. A Belügyminisztérium-
hoz pedig ennek megfelelõen össze-
sen 15 közalkalmazotti jogviszony
megszüntetésének egyszeri költség-
vetési támogatására pályáznak.

Emellett határoztak két pályázat
beadásáról, a korábban már elutasí-
tott, 90 milliós támogatási igényû vá-
rosi útfelújítást átdolgozva, 3 éves
ütemezéssel, 50 milliós igénnyel a
Rákóczi és a Liszt Ferenc utcák felújí-
tását újra benyújtják a területfejleszté-
si tanácshoz. A másik pályázattal a ren-
dezési terv és a hozzá kapcsolódó di-
gitális térkép elkészítéséhez elnyert
tízmilliós forrást próbálják újabbal
kiegészíteni.

Folytatás az 1. oldalról
 A bíróság épületérõl, s egyál-

talán a szarvasi bíráskodásról
dr. Zanathy János mondott el
adatokat (a Szarvas és Vidéke
Hetilap olvasói az elõzõ két
számban olvashattak részlete-
sen errõl a témáról, dr.
Molitorisz Pál tollából), több
helyütt is párhuzamba állítva
régmúlt és mai történeteket. A
századforduló szarvasi telekki-
jelölésének kálváriáját a mai
itélõtáblák helyének kijelölésé-
hez hasonlatosnak láttatta. Elis-
merõen szólt Popjak György
építõmester munkájáról, ami-
nek köszönhetõen ma is méltó
körülmények között dolgozhat-
nak Szarvason a bírák, ügyé-
szek. Elismeréssel szólt az ötlet-
rõl, amit hivatalából adódó or-
szágjárásának 13 éve alatt még
sehol nem tapasztalt, hogy épü-
let-centenáriumot rendeztek
Szarvason. Ismertetve a megye
igazságszolgáltatási épületeinek
rekonstrukciójára fordított
összegeket � mintegy 2 milliárd
forint � annak a reményének
adott hangot: 2103-ban hasonló-
an jó hangulatú rendezvényen
ünneplik ugyanezen épület
fennállásának 200. évforduló-
ját. Hogy emlékezetessé tegye a
százéves évfordulót, dr.
Zanathy János az ország bírósá-
gi épületeit bemutató díszes al-
bumot ajándékozott dr.
Gyalogné dr. Varga Évának, s a
korábbi elnököknek: Paraizs
Endrének, aki a leghosszabb
ideig, 27 évig töltötte be az el-
nöki posztot, dr. Új Sándornak

Igényes épület, színvonalas munka

és dr. Csukás Lajosnak.
Dr. Gyalogné dr. Varga Éva

mindezek után a szarvasi bírósá-
gi épület egykori és mai beosztá-
sát ismertette, nem titkolva,
hogy a 100 esztendõt megélt
épületnek tovább alig halasztha-
tó beavatkozásokra lenne szük-
sége állapota megõrzéséhez.
Összevetette az egykori, s a mai
statisztikákat, elégedetten hang-
súlyozta, hogy mindössze két
büntetõügyben és nyolc polgári-
ban van egy éven túli �restanci-
ája� a bíróságnak. Az érkezõ
büntetõügyek 62%-át három hó-
napon belül, a 90%-át pedig egy
éven belül befejezik, ugyanez
az aráány gazdasági ügyeknél
41 és 76 százalék, míg polgári
ügyeknél 62 és 96 százalék. Vé-
gezetül a bíróság elnöke köszö-
netet mondott dr. Molitorisz Pál-
nak a bíróság épületének törté-

netét feldolgozó helytörténeti
kutatómunkájáért, a megyei ve-
zetõknek, s mindazoknak, akik
a centenáriumi ünnepség meg-
szervezésében, megrendezésé-
ben segítettek.

Babák Mihály polgármester is
minden jót kívánt a száz eszten-
dõs épületben ma dolgozóknak,
elsõsorban azt, hogy hamaro-
san, egy nagyobb beruházást kö-
vetõen még szebb, még méltóbb
környezetben dolgozhassanak
tovább.

Az ünnepség záró momentu-
maként a bíróság dolgozói: dr.
Gyurik Anita, dr. Hûvös Ferenc,
dr. Bankó János és Kuszi Adrián,
Arany János Fülemüle c. versé-
nek dramatizált változatát adták
elõ, derûs percekkel búcsúztat-
va a 2003-as, százéves évfordu-
lót.

T. L.

Pihenõpark lesz a Kossuth téri park
� értesültünk Mihály Istvántól a
KOMÉP Városgazdálkodási Kft. igaz-
gatójától. Még a Széchényi Terv pályá-
zatán nyertek 70 százalékos támoga-

Famatuzsálemek árnyékában

tást a 7 millió forint összköltségû park-
rendezés, átalakítás megvalósításá-
hoz. A Kossuth tér a város egyik legér-
tékesebb parkja � tudtuk meg Mihály
Istvántól, melynek öreg fái  � a töl-
gyek és az idõsebb japán akác példá-
nyok, a platán � ritkaság számba men-
nek. Lombjuk áttört fényt enged a
parkra, így alkalmassá teszik a helyet
arra, hogy ott hosszabb idõt is kelle-
mesen lehessen eltölteni. A parkren-
dezés többféle átalakítást foglal magá-
ban. Miután a Fõ téren jó tapasztalato-
kat szereztek az öntözõberendezés-

rõl, a parkok gondozói úgy döntöt-
tek, hogy ugyanilyen rendszert telepí-
tenek a Kossuth téri parkba is. Már ta-
pasztalhatták az arrajárók, hogy a
volt játszótér helyére földet hordtak.

Feltötltik azt a mélyedést, ahol koráb-
ban � már amikor esett az esõ � gyak-
ran megállt a víz. Késõbb majd meg-
szüntetik azokat a kialakított utacská-
kat, ösvényeket, melyeket nem hasz-
nálnak a parkon áthaladók és csak
azokat hagyják meg, melyekrõl bebi-
zonyosodott, hogy szükség van rájuk.
A már említett öreg fák ápolását is el-
végzik, és kivágnak néhány alászo-
rult fát, hogy a tölgyek teljes mivol-
tukban tudják megmutatni fajtájuk
jellegzetes formáját.

Rontja az összképet az épületekkel

párhuzamosan vonuló villanyveze-
ték, mely az Árpád Szálló sarkánál egy
A-oszlopban végzõdik. A tervek sze-
rint ezt a föld alá fogják elhelyezni. És
mivel egy pihenõpark úgy igazi, hogy-
ha vannak benne kerti bútorok is, a
már meglévõk mellé még hat padot
helyeznek el majd és vásárolnak 2-3
garnitúra asztallal összekapcsolt padot
is, ahol lehet játszani, képeslapot írni,
rejtvényt fejteni és hasonló kellemes
dolgokat mûvelni. A park újraálmo-
dói egy zenepavilont is látnak már a
tér középpontjában, ami alkalmas
lenne arra, hogy hétvégeken muzsi-
káljanak ott a város zenészei. Erre egy-
elõre ugyan nincsen pénz, de a helyét
mindenesetre meghagyják.

Azt is elmondta a KOMÉP igazgató-
ja, úgy haladnak majd a munkával,
hogy ne egyszerre fordítsák fel az
egész területet, hanem egyszer-egyszer
gyorsan végeznek majd a soron követ-
kezõ fázissal. Szeptemberben a Szilva
Napok alkalmával még szükség lesz
erre a területre, hogy sátrakat állítsa-
nak fel, ezért addig a füvesítést nem
kezdik meg, utána azonban nyomban
hozzálátnak a telepítéshez. S mivel ad-
digra már önözhetõ lesz a terület két-
három hét múlva ki is fog kelni a fû.
Akkor lerakják a bútorokat és a vén-
asszonyok nyarát már akár ebben a
szép parkaban is élvezhetjük.

K.Zs.

A fülemüle, a bíróság dolgózóinak elõadásában


